

**1398 (XVII). Petition from the Syndicat des membres de l'enseignement officiel de la Confédération générale du travail at Yaoundé (T/PET.5/347)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Syndicat des membres de l'enseignement officiel de la Confédération générale du travail at Yaoundé concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/347, T/OBS.5/57, T/L.623),

*Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that a teacher-training school was established at Nkongsamba in October 1955.

*660th meeting,  
16 February 1956.*

**1399 (XVII). Petition from Mr. Joseph Ndjem (T/PET.5/356)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Joseph Ndjem concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/356, T/OBS.5/57, T/L.623),

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and, in particular, to its statement that if he wishes to claim damages for wrongful dismissal it is open to him to make application to the Labour Tribunal.

*660th meeting,  
16 February 1956.*

**1400 (XVII). Petitions from Chief Michel Ntchinda (T/PET.5/357 and Add.1) and from the population of the Nkongsamba Subdivision (T/PET.5/505)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petitions from Chief Michel Ntchinda and the population of the Nkongsamba Subdivision concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/357 and Add.1, T/PET.5/505, T/OBS.5/60, T/L.625),

*Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

*660th meeting,  
16 February 1956.*

**1401 (XVII). Petition from the Hikoa-Limbuyé Local Committee of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/359)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Hikoa-Limbuyé Local Committee of the Union des populations du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/359, T/OBS.5/64, T/L.625),

1. *Takes note* of the observations of the Administering Authority;

**1398 (XVII). Pétition du Syndicat des membres de l'enseignement officiel de la Confédération générale du travail à Yaoundé (T/PET.5/347)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du Syndicat des membres de l'enseignement officiel de la Confédération générale du travail à Yaoundé concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/347, T/OBS.5/57, T/L.623),

*Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration du représentant spécial, notamment en ce qui concerne la création à Nkongsamba, en octobre 1955, d'une école normale d'instituteurs.

*660ème séance,  
16 février 1956.*

**1399 (XVII). Pétition de M. Joseph Ndjem (T/PET.5/356)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Joseph Ndjem concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/356, T/OBS.5/57, T/L.623),

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et en particulier sur sa déclaration selon laquelle il lui appartient, s'il estime avoir droit à des dommages-intérêts pour licenciement abusif, de saisir le Tribunal du travail.

*660ème séance,  
16 février 1956.*

**1400 (XVII). Pétitions du chef Michel Ntchinda (T/PET.5/357 et Add.1) et de la population de la subdivision de Nkongsamba (T/PET.5/505)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* les pétitions du chef Michel Ntchinda et de la population de la subdivision de Nkongsamba concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/357 et Add.1, T/PET.5/505, T/OBS.5/60, T/L.625),

*Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

*660ème séance,  
16 février 1956.*

**1401 (XVII). Pétition du comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Hikoa-Limbuyé (T/PET.5/359)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Hikoa-Limbuyé concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/359, T/OBS.5/64, T/L.625),

1. *Prend acte* des observations de l'Autorité administrante;